
Bilag 1 Høringssvar 

 

Bilaget er vedhæftet 

Fra: Jeanette Søndergaard Madsen <jeanette.soendergaard.madsen@gmail.com>  

Sendt: 14. august 2022 11:50 

Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 

Emne: Bemærkninger til projektforslaget for konvertering til fjernvarmeforsyning 

 

Kære Center for Park, Vej og Miljø 

 

Vedhæftet er mine bemærkninger til projektforslaget for konvertering til fjernvarmeforsyning. 

 

 

Med venlig hilsen 

Jeanette Søndergaard Madsen 

 

Piledamsvej 10 

2635 Ishøj 

 

Mobil:    +45 6025 3441 

E-mail:    jeanette.soendergaard.madsen@gmail.com 

 

 

 

Fra: Carina Søndergaard <carina.soendergaard@gmail.com>  

Sendt: 14. august 2022 10:47 

Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 

Emne: Indsigelse ved fjernvarme 

 

Vi vil gerne gøre indsigelse mod beslutningen af fjernvarme.  

Vi vil opfordre til at beslutningen tages efter ansøgningsfrist for tilskud til varmepumper.  
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Derudover vil vi lægge op til, at det er Kommunen, der skal betale for nedgravning af fjernvarmerør på de 

kommunale veje, og at beboerne kun skal betale stikledningen ind til huset. 

Dette vil være god stil, da det er Kommunen, der vil denne vej indenfor grøn omstilling. 

 

Mvh  

Carina og Casper Søndergaard 

Tranebakken 46 

 

 

Fra: Gurli Petersen <gip.hh@outlook.dk>  
Sendt: 12. august 2022 16:43 
Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 
Cc: Ishøj Varmeværk <ivv@ishoj.dk>; Ishøj Kommune <ishojkommune@ishoj.dk> 
Emne: Fjernvarme, informationsmøde 10.08.22 
 
Til Ishøj Kommune 
Som forstået på informationsmødet var der en del modstand mod at udrulle det foreslåede 
fjernvarmeprojekt uanset at naturgas fra politisk side planlægges afskaffet indenfor en kortere årrække. 
Der var en del snak om at erstatte naturgassen med individuelle varmepumper. Vi mener desværre ikke at 
det er en relevant løsning især for os som bor i rækkehus af støjhensyn, hvor afstanden hos os i 
Vildtbaneparken 37 fra skel til skel er ca 6,4 m. 
Om lovmæssige støjkrav til skel kan overholdes vides ikke, men under alle omstændigheder vil en 
varmepumpe på vor grund være et væsentligt irritationsmoment. 
 
I stedet for at der skal være en tilkendegivelse på en interesseprocent på min. 65% foreslås hermed, at Ishøj 
Kommune beslutter at alle potentielle fjernvarmekunder skal være tilsluttet fjernvarme indenfor en 
årrække f.eks. senest i 2030 hvor naturgassen påregnes udfaset. 
Dog er det formentligt rimeligt at dispensere fra  tilslutningskravet. 
 hvis man f. eks. netop har etableret f. eks jordvarmeanlæg. 
Så vidt vides er denne model i sin tid blevet anvendt i Høje Tåstrup kommune. 
 
Hvis tilslutningspligt ikke kan besluttes foreslås at alle potentielle fjernvarmekunder spørges og anmodes 
om svar på om man er interesseret i fjernvarme samtidig at der gøres opmærksom på at naturgassen “ 
forsvinder” indenfor en overskuelig fremtid. 
 
 
Med venlig hilsen 
Hans Henning Hansen 
Vildtbaneparken 37 
2635 Ishøj 
Sendt fra min iPad 
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Fra: Jens Stig Jensen <jensstigjensen@gmail.com>  

Sendt: 13. august 2022 19:38 

Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 

Emne: projekt fjernvarme! 

 

t 

Jeg var en af de mange, der deltog i jeres møde, vedrørende installering  af fjernvarme  hos os 

gaskunder.Det var et utroligt dårligt orienteringsmøde, Med mange manglende informationer!  Mange 

følte at i havde skyklapper på, og ikke vil prøve at se på andre og måske billigere løsninger! Husk der er 

mange pensionister i kommunen, som gerne vil blive længst, i eget hjem! 

Det er et meget dyrt forslag, og som enlig. enke og alm. pensionist kan de priser være grunden til at man 

må forlade sit hus.  - Jeg syntes godt i kunne se på andre muligheder, måske billigere, og uden så meget 

gravearbejdet 

Jeg er imod projektet , da jeg ikke mener i har set nok på andre muligheder! 

Undskyld jeg skriver på denne måde, men jeg kan ikke finde andre steder på Ishøjs hjemmeside. 

Husk også at ikke alle har mulighed for at bruge en computer. 

Mvh. M. Lauridsen Tranebakken 

 

Fra: Jens Stig Jensen <jensstigjensen@gmail.com>  

Sendt: 13. august 2022 20:03 

Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 

Emne: fjernvarme anløg. 

 

jeg har skrevet til jer før og er imod det alt for dyre projekt fjernvarme i stedet for gas! 

det er i orden at vi skal udfase gassen hen ad vejen, men tænk jer om, det bliver meget dyrt for den enkelte 

husejer! 

Har i overvejet biogas som er  100 procent co2 neutral og kan bruges i de fleste gasfyr måske med en 

mindre omstilling. til priser vi bedre kan acceptere.. 

Vær nu fornuftige,og find den mest energirigtige og letteste  løsning  - så vi gamle kan blive i vores hjem 

længst mulig. 

 

Med venlig hilsen  M. Lauridsen,   Tranebakken 77   
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Fra: Alex Hytting <alex@bhytting.dk>  

Sendt: 14. august 2022 15:16 

Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 

Emne: Høringssvar til Projektforslag til fjernvarmeudrulning 

 

Kære Ishøj Byråd v. pvm@ishoj.dk 

 

Hermed følger undertegnedes høringssvar til projektforslaget til fjernvarmeudrulning i Ishøj kommune. 

 

Jeg mener byrådet bør udskyde beslutningen om projektforslaget så lang tid som muligt, eller alternativt, 

opdele projektforslaget i 5 separate projektforslag (et for hvert område) til fremtidig beslutning fra 2023 og 

i årene frem, med følgende motivation: 

1. På orienteringsmødet fremkom helt nye oplysninger som indikerer, at når/hvis kommunens byråd 
vedtager et sådan projekt, så mister samtlige borgere i berørte områder muligheden for at søge 
tilskud til alternative opvarmningsformer/varmeløsninger. 

a. Ved at udskyde byrådets beslutning, eller opdele nuværende projektforslag i fem 
selvstændige projekter, til byrådets efterfølgende beslutning i årerne fremover – eventuelt 
prioriteret efter forhåndstilkendegivelserne i berørte områder – bevarer borgere i de 
områder som udlægges til beslutning senere, adgang til at søge tilskud til alternative 
løsninger i længere tid. 
 

2. Når et projektforslag der berører så mange boligejere og beboere i kommunen, i så væsentligt 
økonomisk omfang i betydelig lang tid fremover, finder jeg det kritisabelt at ikke alle berørte 
borgere modtager materiale og indkaldelse til orienteringsmøde. Personligt har jeg og min hustru 
ikke modtaget noget i e-boks eller digitalpost om projektet.  Alene af den grund, bør byrådets 
beslutning om projektet udskydes, så alle berørte borgers demokratiske ret til involvering og høring 
sikres. 
 

3. Projektmaterialet er så subjektivt og tyndt, at Ishøj Byråd bør afvise at behandle det seriøst. Der er 
altså tale om et ganske stort og dyrt projekt som fortjener et grundigere beslutningsgrundlag.  
Her blot et par eksempler: 

a. Gentagne gange nævnes i projektmaterialet at ”fjernvarmeløsningen er en bæredygtig 
løsning” og på informationsmødet italesattes bæredygtigheden også. Forfatterne til 
projektmaterialet har en relativ fri fortolkning af bæredygtighed, da kun ca. 30-34 % af 
fjernvarmen der kommer til forbrugerne i Ishøj rent faktisk produceres ”bæredygtig” (aka 
afbrændning af affald). Resten, altså 66-70%, kommer fra Ishøj Fjernvarmeværks 3 kedler 
fra 1995 som anvender træpiller. (data fra fjernvarmeværkets hjemmeside)  

b. Træpiller udleder ifølge forskere på KU og Aalborg Universitet næsten lige så meget Co2 
som kul, og at genplantning af træer først optager lignende Co2 efter 30 til 100 år.. 
Energistyrelsen medtager i øvrigt ikke udslippet fra træpiller og biomasse i de danske Co2-
tal. (Berlingske Tidende havde en artikel herom for nylig) 

c. Projektmaterialet omtaler ikke, at priserne på biomasse og træpiller, følger helt samme 
mekanismer som olie, kul og naturgas, da biomasse og træpiller er en råvare. Ligesom at 
der heller ikke nævnes at biomasse og træpiller (og kul) medfører omkostninger og ekstra 
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udslip grundet transport fra oprindelseslandet. Hvilket indtil for nylig ofte var Rusland, men 
nu mest Syd Amerika. Der ryger en del regnskov på den konto. 

d. Projektmaterialet forholder sig til bl.a. selskabsøkonomien, og oplyser at når økonomien i 
forsyningsselskabet er positiv, så kommer det alle tilsluttede til gode i form af balance i 
regnskabet. Man undlader behændigt at oplyse, at såfremt man ikke opnår den andel af 
tilslutning som beregningerne baseres på, så bliver regningen dyrere for alle. Dermed sagt, 
at hvis udrulningen i vejene koster 126 mio. og de ikke opnås 65% tilslutning, men kun 37,5 
%, så bliver afdragene i 20 år dobbelt op for de tilsluttede. Hvilket gør fjernvarme til en dyr 
løsning. 

e. Projektmaterialet følsomhedsanalyse omtaler kun 20 % udsving på investeringen og 
brændsel hvilket i en tid med krig er alt for lidt.. F.eks. hvis træpiller og biomasse stiger 100 
%, i takt med andre gas eller olie, hvad så? 

f. Følsomhedsanalysen bør også forholde sig til risikoen for at få borgere tilslutter sig 
fjernvarmen. Hvis kun 25 % tilslutter sig, hvad koster det så at afdrage lånene for den 
enkelte ? 

g. Projektmaterialet indeholder ikke oplysninger om hvornår Ishøj Fjernvarmeværks kedler er 
planlagt til udskiftning til nye. Som jeg forstår det, er de fra 1992 eller 1995, og jeg tænker 
at de ikke kan holde uendeligt. 

h. Projektmaterialet oplyser ingenting om planerne for hvornår og hvordan Ishøj 
Fjernvarmeværk påtænker at gå fra de forurenende træpiller, til mere rene 
opvarmningsmetoder af fjernvarmevandet..  

 
4. Projektmaterialet har slet ikke inkluderet andre opvarmningsformer end naturgas, luft/vand-

varmepumpe og fjernvarme. Man forholder sig ikke til eksempelvis jordvarme med vand- eller 
lodrette slanger, som i visse områder kunne være alternativer – eventuelt i form af mindre klynger 
eller fællesskaber.  

 

Jeg ser frem til at modtage et svar på mit høringssvar. 

 

Med venlig hilsen 

Alex Bliddal Hytting 

Jægervangen 27 

2635 Ishøj 

 

Fra: Niels Kristian Jensen <aenkaa@gmail.com>  
Sendt: 14. august 2022 15:33 
Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 
Emne: Høringssvar angående konvertering til Fjernvarme 
 
Jeg ønsker disse oplysninger: 
 
Med de forventede rør og forventede fremløbstemperaturer, hvad er så: 
 
1) Varmetabet i procent af den leverede energimængde 
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- udregnet over et helt år? På mødet blev sagt 5% og i materialet står der 15%. 
 
2) Hvilken fremløbstemperatur bliver mulig på kundens side af 
varmeveksleren - ved forskellige omgivelsestemperaturer (for at 
udregne om eksisterende radiatorer er store nok) - klart nok vil høj 
temperatur give større tab i nettet (spørgsmål 1) 
 
3) Hvilke krav gælder til temperaturen af retur-vandet? 
 
Efter endt tilslutning til fjernvarme, hvis man fortryder, hvad er så: 
 
4) Bindingsperioden 
5) Gebyr for at fra-melde sig fjernvarme 
 
Mvh. Niels Kristian Jensen 
Engsvinget 12 
2635 Ishøj 
Telefon 5180 7676 

 

 

Fra: Johnny Hamann Andersen <JOA@hansbuch.dk>  

Sendt: 14. august 2022 15:52 

Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 

Emne: Bemærkninger til projektforslaget 

 

 

Til Center for park,vej og Miljø i Ishøj. 

 

Vedr. fjernvarme og denne eventuelle beslutning om vi skal have en undvigelse i 5 områder, henstiller jeg 

til at kommunen venter med at tage stilling til 

dette til efter den 28 September 2022. Grunden til dette er at man fratager de borger som har planlagt at få 

alternativ Energy form ind i deres hjem, den støtte  

som kan søges i Energy puljen den 28 September 2022. 

 

På forhånd tak. 

 

 

Med venlig hilsen / Mit freundlichen Grüßen / Best regards 
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 Inge & Johnny Andersen 

Jægervangen 23 

2635 Ishøj 

Tlf 40703375 

Email joa@hansbuch.dk 

 

 

 

Fra: Flemming Günther <flemming.gunther@gmail.com>  

Sendt: 14. august 2022 16:00 

Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 

Emne: Høring 

 

Hej, 

Vi er sådan set for fjernvarmen, men vi ville også gerne have haft det for 2 år siden. Og det ser ud til at vi i 

bedste fald kan få det om 2 år. Og med de priser på gas, så kan vi bare ikke vente og nødt til at finde 

alternativer. Derfor synes vi det ville være passende, såfremt man ventede med beslutning til efter 

ansøgningsfristen for tilskud til varmepumper.  

Vi har ikke råd til ikke at handle hurtigst muligt og burde have gjort det for 2 år siden. 

 

Mvh 

Flemming og Pernille Günther 

Ørnekærs Vænge 24 

 

 

Fra: André Lorentz-Petersen <alpkbh@hotmail.com>  
Sendt: 14. august 2022 22:48 
Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 
Emne: Fjernvarme Ishøj 
 
Hej 
 
Jeg er som udgangspunkt meget interesseret i at få fjernvarme men jeg er samtidig blevet gjort 
opmærksom på at hvis fjernvarme projektet godkendes nu vil det betyde at jeg ikke kan søge tilskud til 
varmepumpe eller lignede.  
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Da jeg som borger på strandsiden forventer det kommer til at tage nogle år inden vi har fjernvarme synes 
det er vigtigt vi stadig har mulighed for søge tilskud til alternative varmekilder og at fjernvarme projektet 
ikke startes før dette er sikret.   
 
Med Venlig Hilsen 
André Lorentz-Petersen 

 

 

Fra: yakup demirtas <yakupdemirtas1989@hotmail.com>  

Sendt: 11. august 2022 13:13 

Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 

Emne: Vedr. fjernvarme møde d. 10.08-2022 

 

Hej, 

 

jeg har to spørgsmål. 

1. Hvor kan jeg se svarene på de spørgsmål, som panelet ikke kunne svare på igår? fx pris 
udspecifikationen for Fjernvarme 

2. Hvem skal man stille sine 100 andre spørgsmål omkring fjernvarme? 

VH 

Yakup 

 

Fra: Leif Döring <leifdoering11@gmail.com> 
Sendt: 5. juli 2022 12:41 
Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 
Emne: Projektforslag Fjernvarme 
Kære Center for Park, Vej og Miljø, 
I projektforslaget er der afsat et beløb på 27.000 DKK for installation af et fjernvarmeunit. Er der i det beløb 
inkluderet nedtagningen af det gamle 
gasfyr mm.? 
Og hvornår kan/bør man bestille frakoblingen af gasforsyningen for at have en chance for at få omkostningerne 
dækket af afkoblingsordningen? 
Med venlig hilsen 
Leif Döring 

 

Fra: Henrik Thøgersen <ht@adundas.dk> 
Sendt: 2. juli 2022 09:15 
Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 
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Emne: Bemærkninger til projektforslag, udrulning af Fjernvarme 
Kære Center for Park, Vej og Miljø, 
jeg har netop læst projektforslaget vedr konvertering til fjernvarme. 
Min matrikel (Skovvej 7) tilhører Område 5. 

Min bemærkning til forslaget er helt enkelt at bevare frivillighed ift tilslutningen 
- evt baseret på kriterier for nuværende, primære varmekilde 
Baggrunden er ganske enkelt, , at min bolig i forbindelse med udrulning af naturgas fravalgte tilslutning. 
Status for boligen er dermed, at der IKKE er vandbåren opvarmning, dvs hverken ift gulvvarme, 
radiatorer eller brugsvand. 
Omlægning til vandbåren varmeforsyning vil derfor blive en privatøkonomisk byrde og en betydelig 
udfordring. 
Uagtet den samfundsøkonomiske gevinst ved kollektiv omlægning til fjernvarme vil det for min bolig 
derfor være mere 
hensigtsmæssigt at videreudvikle med el baserede varmekilder 
- solpaneler 
- varmepumpe 
På forhånd tak for at lade min bemærkning indgå i jeres overvejelser 
Med venlig hilsen 
Henrik 
-- 

Henrik Thøgersen 

adundas medier|klima|økonomi 

cvr nr 3844 0322 

2635 Ishøj 

M 51 72 10 80 

Skype hthoeger 

linkedin.com/in/henrikthoegersen/ 

 

 

Fra: Finn Stokholm <finnstokholm@outlook.dk> 
Sendt: 4. juli 2022 11:02 
Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 
Emne: Høring. 
Jeg ønsker undersøgt, om der er nogen mulighed for at benytte de eksisterende rør ved at opføre et 
biogasanlæg. 
Det vil være utåleligt, at strandområdet igen skal graves op. 
Samtidig vil jeg tilmeldte Lisbeth Petersen og undertegnede til info mødet. 
Med venlig hilsen 
Finn Stokholm 
Solvej 30 

 

Fra: Peter Bech-Lutzka <peterbechlutzka@fastmail.com> 
Sendt: 30. juni 2022 09:35 
Til: Center for Park Vej og Miljø <pvm@ishoj.dk> 
Emne: Kommentar til høring om udvidelse af fjernvarme i Ishøj. 
Hej, 
Jeg ønsker blot at gøre opmærksom på, at der ifbm. projektet sandsynligvis er en unik mulighed for at 
effektivisere driften af fjernvarmeforsyningen 
til de eksisterende fjernvarmeaftagere på hhv. Tranehøj og Tranedal, samlet i grundejerforeningen Tranebakken. 
Kun en lille del af de to førnævnte vejes husstande er ikke tilsluttet fjernvarmenettet, mens samtlige husstande i 
den ensartede bebyggelse - 



grundejerforeningen Traneparken - er tilsluttet og driver eget forsyningsnet inkl. varmevekslerstationer, 
pumper, rør osv. 
Dette må kunne nytænkes, til fordel for både grundejerforeningen og forsyningsselskabet. 
Med venlig hilsen 
Peter Bech-Lutzka 
Tranehøj 14 
2635 Ishøj 
41153656 

 

 

Fra: Tommy Hamlet Søndergaard [tohso@ishoj.dk] 

Til: Maria Klemmed Lyngholm [mkn@ishoj.dk] 

Cc: Hans Wolfsberg Schmidt [hws@ishoj.dk] 

Sendt dato: 27-06-2022 14:17 

Modtaget Dato: 27-06-2022 14:17 

Vedrørende: Høring, fjernvarme 

Vedhæftninger: image002.jpg 
image004.jpg 
Hej Maria 

Har fået brev fra kommunen  
Hvilket beløb er rigtigt?. Eller er det to forskellige ting? 

 
 
Med venlig hilsen 

Tommy Hamlet Søndergaard 
Vejingeniør 
Direkte 43 57 77 68 
Email tohso@ishoj.dk 

Ishøj Kommune 
Planlægning administration 
Baldersbækvej 6 
2635 Ishøj 
Telefon 43 57 77 77 



www.ishoj.dk 

 


